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 العامة للاتحاد البرلماني  ترجمة الأمانة

 
 

 
 

 
 

 النظر في طلب إدراج بند طارئ في 
 140الـ جدول أعمال الجمعية العامة

 

 قدمت الطلبات التالية لإدراج بند طارئ:
 

 تاريخ التقديم مقدم الطلب البند المقترح
 

 وملاوي موزمبيق لدعم عاجلة دولية إجراءات لاتخاذ دعوة
 إيداي إعصار ضربها التي وزيمبابوي

 2019نيسان/أبريل  2 هولندا

   
 السلطة ورفض الفلسطيني، للشعب الدولية الحماية توفير

 التعايش قيم وتعزيز المحتلّة، الجولان مرتفعات على الإسرائيلية
 أشكال جميع ومكافحة والأديان الشعوب بين السلمي
 والتعصب العنصرية

ودولة الكويت،  اندونيسيا،
 والمملكة المغربية، وتركيا

 2019نيسان/أبريل  7

 
 اتباعه: الواجب الإجراء

 

( من لوائح الجمعية العامة، يجوز لأي عضو في الاتحاد البرلماني الدولي أن 1)الفقرة  11بموجب أحكام القاعدة 
موجزة ومشروع قرار  تفسيريةيطلب إدراج بند طارئ في جدول أعمال الجمعية. ويجب أن يرفق هذا الطلب بمذكرة 

الاتحاد البرلماني الدولي بإبلاغ جميع الأعضاء بهذا يحدد بوضوح نطاق الموضوع الذي يشمله الطلب. وتقوم أمانة 
 الطلب وبأي وثائق من هذا القبيل على الفور.
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 الجمعية العامة
 2البند 

 للاتحاد البرلماني الدولي 140الجمعية العامة الـ
 2019نيسان/أبريل  10 – 6الدوحة )قطر(، 
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 العامة للاتحاد البرلماني  ترجمة الأمانة

 ( من لوائح الجمعية العامة على ما يلي:2)الفقرة  11إضافة إلى ذلك، تنص القاعدة 
من حالة دولية هامة حدثت مؤخراً تستلزم اتخاذ إجراء عاجل  طارئ بند إدراج طلب يتناول أن يجب (أ)

جانب المجتمع الدولي، والتي يكون من المناسب أن يعرب الاتحاد البرلماني الدولي عن رأيه وحشد 
 في المشاركة الأصوات ثلثي على يحصل ينبغي أن الطلب هذا مثل ولقبول الاستجابة البرلمانية.

 التصويت؛
 طلبات عدة حصول حال واحد، وفي طارئ بند سوى أعمالها جدول في تدرج أن للجمعية يجوز لا  (ب)

 الإيجابية؛ الأصوات من عدد أكبر على الذي يحصل الطلب يقبل المطلوبة، الأغلبية على
 المقترحات كانت واحد، إذا في طلب مقترحاتهم يجوز لمقدمي طلبين أو أكثر لإدراج بند طارئ ضمّ  (ج)

 نفسه؛ الموضوع على تنصبّ  الأساسية،
 مقدموه، يسحبه أن بعد موضوع مقترح الطارئ، بالبند المتعلق القرار، مشروع في يدرج أن يجوز لا (د)

 أقرتّه الذي الموضوع عنوان وفي الطلب في له واضحة هناك إشارة تكن لم ما الجمعية، رفضته إذا أو
 .الجمعية
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Consideration of requests for the inclusion of an 
emergency item in the agenda of the 140th Assembly 

 
The following requests have been submitted: 
 

Item proposed Author Date of receipt 

Call for urgent international action to support 
Mozambique, Malawi and Zimbabwe hit by 
Cyclone Idai 
 

Netherlands 2 April 2019 

Ensuring international protection of Palestinian 
people, rejecting Israeli authority over the 
occupied Golan Heights, promoting the values of 
peaceful coexistence among people and religions 
and combatting all forms of racism and 
intolerance. 
 

Indonesia, 
Kuwait, 

Morocco and 
Turkey 

 

7 April 2019 

 
Procedure to be followed 
 

Under the terms of Assembly Rule 11.1, any Member of the IPU may request the 
inclusion of an emergency item in the Assembly agenda.  Such a request must be 
accompanied by a brief explanatory memorandum and a draft resolution which clearly 
define the scope of the subject covered by the request.  The IPU Secretariat shall 
communicate the request and any such documents immediately to all Members. 
 

Furthermore, Assembly Rule 11.2 stipulates that: 
 

(a) A request for the inclusion of an emergency item must relate to a recent major 
situation of international concern on which urgent action by the international 
community is required and on which it is appropriate for the IPU to express its 
opinion and mobilize a parliamentary response.  Such a request must receive a 
two-thirds majority of the votes cast in order to be accepted;  

(b) The Assembly may place only one emergency item on its agenda.  Should several 
requests obtain the requisite majority, the one having received the largest number 
of positive votes shall be accepted; 

(c) The authors of two or more requests for the inclusion of an emergency item may 
combine their proposals to present a joint one, provided that each of the original 
proposals relates to the same subject; 

(d) The subject of a proposal that has been withdrawn by its authors or rejected by the 
Assembly cannot be included in the draft resolution submitted on the emergency 
item, unless it is clearly referred to in the request and title of the subject adopted by 
the Assembly. 

 
 


